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Minulý mesiac v Banke: 
 

 SA NARODILI  

Tobias Moravec 
 

 OSLÁVILI ŽIVOTNÉ JUBILEUM 

50 rokov: Peter Herák  
 

60 rokov: Anna Váhovská, Anna Rusnáková, Jozef Štuchal    

70 rokov: Veronika Tunová, Ing. František Červeňanský,  

Ing. Jozef Chamraz 

75 rokov:  Magdaléna Mináriková, Anna Moravčíková,  

Helga Jánošková    

80 rokov: Elena Vozáriková   
 

Srdečne všetkým blahoželáme ! 

ODIŠLI Z NAŠICH RADOV 
 

Anna Moravčíková 

Lyžiarsky klub SKIAHOJ v roku 2011 
 

   Každý klub začiatkom nového roku bilancuje svoju činnosť za uplynulé 
obdobie. O lyžiarskom klube sa v poslednom období začína opäť hovoriť 
v pozitívnom slova zmysle. Aj keď v skromných podmienkach, no je potrebne 
si pripomenúť niekoľko akcií, ktoré stihol za rok 2011 usporiadať. Lyžiarsky 
klub SKIAHOJ má päť stálych členov, ktorí sa starajú o rozvoj strediska a 
zabezpečujú prevádzku vlekov, všetky opravy a údržbu. Ďalej sú tu 
dobrovoľníci ktorí pomáhajú pri brigádach. V roku 2011 mali na jar neoficiálne 
DOWNHILOVÉ preteky bicyklov a v lete už po druhýkrát organizovali „ 
Medzinárodné preteky v lyžovaní na tráve FIS KIDS CUP“, na ktorých sa 
zúčastnili pretekári zo Slovenska, Čiech, Rakúska, Talianska a Taiwanu. 
Domáci pretekári Alex Jánoška a Vanesa Drahovská sa umiestnili v 
obrovskom slalome aj v slalome na prvých miestach a Alex dokonca celý 
seriál, ktorý sa konal v Nemecku, Taliansku, na Slovensku a v Čechách, 
vyhral. Po pretekoch tu ešte týždeň zostalo deväť pretekárov z Taiwanu, aby 
sa tu pripravili na preteky v Čechách. Rakúšania boli zjazdovkou nadšení a 
majú v pláne na jar 2012 prísť si na Ahoj spolu s domácimi pretekármi   
zatrénovať. Okrem lyžiarskych talentov tu vyrastajú aj talenty v zjazde na 
bicykli. Taktiež môžeme pripomenúť úspech Oskara Masaryka,  ktorý  v roku 
2011 jazdil celý Moravsko - slovenský pohár a stal sa majstrom Slovenska. 
Do nastávajúceho roku 2012 želáme všetkým členom SKIAHOJ veľa zdravia 
a športových úspechov pri reprezentácií obce Banka. 
Za poskytnuté  informácie ďakujeme Martinovi Jánoškovi. 

 

Nohejbalový klub Banka bilancoval                                                                                                                           
 

 V sobotu dňa 21.1.2012 sa v podvečerných hodinách v spoločenskej 
miestnosti ihriska Banka stretli členovia NK Banka na  svojej 8. výročnej 
schôdzi. Zbilancovali svoju činnosť za uplynulý rok 2011. Schôdzu otvoril 
a všetkých zúčastnených členov privítal prezident NK Banka Ing. Michal 
Rusnák  Zo správy bolo vycítiť spokojnosť nad uplynulým rokom, aj keď nie 
všetko sa podarilo tak, ako si naplánovali. 
Každý člen sa mal možnosť vyjadriť k uplynulému roku a  vyjadriť svoje 
názory k nastávajúcemu roku 2012. Z  NK Banka na vlastnú žiadosť vystúpil 
Ing. B. Németh a do NK Banka bol prijatý ako nový člen Ján Breuer. Oproti 
roku 2010 sa účasť na pravidelných tréningových zápasoch, ktoré sa 
uskutočňovali každý štvrtok, podstatne zlepšila takmer u všetkých. Počas roku 
v klube panovala medzi členmi veľmi dobrá nálada aj  snaha posunúť úroveň 
celého klubu na ešte vyššiu úroveň. Brigády na výsadbe stromčekov oproti 
škole sa takmer všetci zúčastnili. Turnaje, ktoré nohejbalový klub usporiadal či 
už pre žiakov ZŠ Banka alebo o “Pohár starostu obce Banka“, boli na veľmi 
dobrej úrovni, aj keď účasť mužstiev z obce Banka stagnovala. Snahou 
všetkých členov NK Banka bude usporiadať turnaje aj v roku 2012, avšak  na 
základe negatívnej skúsenosti sa členovia na výročnej schôdzi dohodli, že  v 
roku 2012 pozvú na turnaj aj mužstvá z iných obcí. Spolupráca s vedením 
školy, na ihrisku   ktorej sa tréningové zápasy uskutočňujú, bola veľmi dobrá. 
Na záver poprial prezident NK Banka Ing. Michal Rusnák v nastávajúcej 
sezóne všetkým veľa športových úspechov a úspešné  reprezentovanie obce 
Banka na súťažných podujatiach. 
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no, je to tak. V januári 2002 zasadala v suteréne Materskej školy na 

Banke kultúrna komisia obecného úradu. Keďže začínal nový rok, celé 

rokovanie sa sústreďovalo na plnenie úloh v nastávajúcom roku, 

a samozrejme, ako to býva 

zvykom, boli vytýčené úlohy, 

ktoré komisia plánovala 

zabezpečiť. 

   Práve na tejto porade vznikol návrh na vydávanie časopisu, 

prostredníctvom ktorého by občania dostávali do rúk pravidelne mesačne 

informácie o živote v obci, o činnosti obecného úradu a jeho štruktúrach, ale 

aj o bežnom živote 

občanov našej obce. 

Preto bolo treba dať 

dohromady kolektív ľudí, 

ktorí by túto prácu mali 

vykonávať popri svojom 

zamestnaní. A tak bola 

na komisii menovaná 

redakčná rada, ktorá 

pracuje do dnešných 

dní. 

   Pripomeňme si teda 

stručne desaťročnú 

históriu Hlásnika. Redakčná rada sa na svojom prvom zasadnutí dohodla, že 

mesačník bude mať názov „Hlásnik obce Banka“ s tým, že jeho prvé číslo by 

mali občania dostať do rúk už na budúci mesiac, teda vo februári 2002. Tak sa 

aj stalo. Napriek tomu, že skúsenosti s touto prácou v právomoci OcÚ v obci 

neboli, začiatky boli dosť zložité a rozpačité. Na tvorbu prvého čísla sa použil 

jednoduchý kancelársky program, ktorý nevyhovel, neskôr sa našiel iný 

publikačný program, a ten sa aj využíva. Hlavným problémom bolo mesačník 

v domácich podmienkach vytlačiť. Lenže pre tento účel OcÚ žiadnym 

technickým vybavením nedisponoval. Konkrétne máme na mysli tlačiarenské 

zariadenie na realizovanie tlače. Preto prvé číslo a aj ďalšie počas dvoch 

rokov boli vytlačené v Piešťanoch, a až potom po zakúpení tlačiarne sa tlačil a 

tlačí na OcÚ až dodnes. 

   Redakčná rada sa schádzala v bývalej pobočke Základnej umeleckej školy na 

Topoľčianskej ulici, kde sídli aj dychová hudba Inovčanka. Počas 

rekonštrukčných prác na tejto budove sa RR schádzala a aj schádza v budove 

základnej školy na Bananskej ulici. 

   Členovia redakčnej rady sa počas 

uplynulých desiatich rokov podieľali na 

dokumentácii a publikovaní rôznych podujatí 

v obci, či už to boli akcie a podujatia 

v oblasti kultúry, školstva, športu, histórie, 

spoločenského života, verejnoprospešných 

prác a pod. Zorganizovali výstavu 

amatérskych umelcov obce, výstavu 

z histórie obce pri príležitosti 795. výročia 

a 800. výročia obce. Pomáhali pri výstave 

výšiviek a ručných prác. Každoročne v rámci  

dní zdravia usporiadajú turistický pochod 

zdravia „Bananská-buď fit“ spojený 

s čistením Bananského náučného chodníka. 

  Už 10 rokov vám mesiac čo mesiac prináša 

Hlásnik do vašich schránok p. Jozefína 

Vetríková. Koľko pritom prešla kilometrov ťažko povedať. Jedno je však isté. 

Robí to s radosťou a ako hovorí, zároveň si utužuje zdravie. V mene všetkých 

čitateľov jej za túto prácu ďakujeme a prajeme ešte veľa nachodených 

kilometrov pri doručovaní 

obecného Hlásnika. 

   Redakčná rada zasadá raz 

mesačne tak, aby dala 

dohromady materiál 

do nového čísla, 

zaplnila pravidelné 

rubriky a vždy 

priniesla aj nové 

materiály. Veď 

zaplniť štyri strany 

Hlásnika nie je vždy 

jednoduché. To si 

vyžaduje 

dostatočnú dávku 

rozhľadu, 

predvídavosti, ale 

aj sledovania toku udalostí, ktoré sa stali, alebo budú nasledovať. Za 

desaťročné obdobie vzniklo tak 120 čísiel Hlásnika. Pre zaujímavosť tvoria 480

-stránkovú „knihu“ o váhe cca 2 kg. 

 Práve preto, pri príležitosti tohto výročia, obraciame sa na vás, vážení 

občania, čitatelia 

Hlásnika, aby ste sa 

stali aj vy 

spolutvorcami 

Hlásnika. Redakčná 

rada prijme od vás 

akúkoľvek informáciu, 

kladnú, či zápornú, 

ale aj vlastnú 

tvorbu, napríklad 

z oblasti literárnej. 

Reagujte na život v obci a napíšte nám. Uvítame aj vaše názory na doterajší 

obsah Hlásnika, aké správy by ste zaradili na jeho stránky, resp. čo sa vám 

nepáči. Môžu to byť aj kritické pripomienky, či pochvala, nie však hanobenie 

osoby alebo kolektívu. Určite sa však potešíme akémukoľvek príspevku do 

Hlásnika s tým, že 

RR príspevok aj 

novinársky spracuje 

a následne uverejní. 

   Svoje príspevky 

môžete zaslať  

alebo osobne 

priniesť na Obecný 

úrad v Banke 

denne, v zalepenej 

obálke s heslom: „Pre Hlásnik obce Banka“. Tu prípadne získate tel. čísla na 

jednotlivých členov RR. Využiť môžete aj e-mailovú adresu 

hlasnik.banka@gmail.com. 

  Veríme, že aj s vaším prispením sa Hlásnik obce Banka stane ešte 

príťažlivejším a žiadanejším. 

HLÁSNIK OBCE BANKA MÁ DESAŤ ROKOV 

  120 čísliel Hlásnika... 

Redakcia   Pani Vetríková v akcii... 

  Z akcie “Bananská -  Buď Fit” z roku 2003... 

  Z otvorenia výstavy k 795. výročiu obce v roku 2004... 

  Z otvorenia výstavy výšiviek a ručných prác v roku 2008... 

  Foto - Archív Hlásnika. 
mr 

mr 
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Naše jubilantky 
 

Vážení v redakcii obecného Hlásnika. Touto cestou sa aj my, 

dôchodcovia z klubu dôchodcov v Banke, chceme podeliť s vami o 

radosti, ktoré prežívame v klube. Vďaka za to, že sa máme kde 

schádzať, podeliť o radosti aj starosti. Začiatkom februára mali dve 

naše dôchodkyne, pani Helga Jánošková a pani Helena Lisáková, 

veľký sviatok. Oslávili totiž krásne jubileum - 75 rokov. Pripravili 

sme im pekný program aj s hudbou. Svedčí o tom aj moja fotografia. 
 

                                                                Za klub dôchodcov Daniela Ďurdíková 

 

  

Na základe žiadosti našej čitateľky Hlásnika obce Banka ohľadom 

prechádzania cesty z Krátkej ulice cez Topoľčiansku smerom k 

materskej škôlke vás chceme informovať, že predmetnou situáciou sa 

budú zaoberať poslanci na obecnom úrade, kde sme na problém 

poukázali a  pripomienku odovzdali. 

Našou snahou je aj takýmto spôsobom napomôcť vyriešiť tento 

problém s prechodom aj s parkovaním vozidla brániaceho vo 

výhľade na prechádzajúce autá. 

Redakcia 

Z vašich ohlasov 
Vozidlo bráni vo výhľade 



 

 

24. Banka v období socializmu –  

samostatná obec (roky 1948 - 1972) –  

2. časť (školstvo, kultúra, šport, 

spoločenské organizácie) 
 

 V roku 1948 sa v Československej 

republike uskutočnil prechod od kapitalizmu 

k socializmu. K zmenám došlo v ideológii 

a v politickom systéme, zároveň aj v školstve, 

kultúre a v ďalších oblastiach života 

spoločnosti. 

    V oblasti školstva sa žiaci začali 

vychovávať v duchu komunistickej 

ideológie. Už v roku 1949 bola pre 

mladších žiakov založená Pionierska 

organizácia, pre starších žiakov Čs. zväz 

mládeže (ČSM, neskôr SZM). 

    Po roku 1948 deti v Banke chodili do 

Národnej školy, riaditeľom bol Jozef Eliáš. 

Školská budova mala 6 učební, v ktorých bolo 

5 tried 1. až 5. ročníka. Šiesta učebňa bola 

vyčlenená pre Materskú školu v Banke, ktorá 

bola založená v decembri 1948. 

    Od šk. roka 1953/54 bola v Banke zriadená 

Osemročná škola, riaditeľom sa stal Ľudovít 

Jahoda. Chýbali učebne a preto bolo zavedené 

čiastočné dvojzmenné vyučovanie. V októbri 

1954 sa materská škola premiestnila do starého 

obecného domu, odkiaľ sa MNV presťahoval 

do kaštieľa. 

    V šk. roku 1960/61 bola škola 

premenovaná na Základnú deväťročnú školu 

v Banke, riaditeľom bol ešte 4 roky Ľudovít 

Jahoda, po ňom jeden školský rok Štefan 

Domonkoš a od školského roku 1965/66 

Ambróz Žilinský. Na škole pribudol aj 9. 

ročník, bolo zavedené úplné dvojzmenné 

vyučovanie. Žiaci dosahovali úspechy 

v rôznych súťažiach, najmä v športovo-

branných, na čom mal veľkú zásluhu učiteľ 

Bernard Hulman. Tiež boli aktívni aj v ďalšej 

mimoškolskej činnosti, zabezpečovali kultúrny 

program na rôznych podujatiach, vykonávali 

verejno-prospešné práce a pod. 

   K zmenám došlo aj v oblasti kultúry. 

Spisovatelia, umelci, výtvarníci sa začali 

venovať novému druhu umenia – 

socialistickému realizmu. Jeho cieľom bolo 

podporovať budovanie socialistickej 

spoločnosti.  Zanikli súkromné a vznikli štátne 

knižné vydavateľstvá a knižné obchody, štátny 

sektor začal dominantne pôsobiť aj v oblasti 

filmu, rozhlasu a neskôr i televízie. 

    Došlo tiež ku konfliktu cirkvi so štátom. 

Cirkev bola podriadená štátnej kontrole, kňazi 

boli donútení zložiť sľub vernosti republike. 

    Od roku 1948 sa kultúrno-spoločenské 

podujatia v Banke začali konať v kultúrnom 

dome na Topoľčianskej ceste. 

    Dychová hudba bola aktívna aj v období 

socializmu. Pôsobil tu jednak dychový súbor 

dospelých a tiež i mládežnícky súbor pod 

vedením Juraja Stolárika. Dychovka 

vystupovala pri rôznych podujatiach nielen 

v Banke, ale aj v Piešťanoch a okolitých 

obciach. 

    Do roku 1955 pôsobil v Banke ochotnícky 

divadelný súbor Úsvit. Spevácky súbor 

v Banke však zanikol už v roku 1949. 

    V oblasti športu bol po roku 1948 okrem 

futbalu populárny aj volejbal. Pre futbalistov 

ŠK Banka, po premenovaní na Družstevník 

Banka, boli 50 – te roky najúspešnejšími 

v celej histórii tunajšieho futbalu. 

Mužstvo Banky vtedy hralo v krajskej 

súťaži spolu s mužstvami viacerých miest. 

Úspešné bolo aj družstvo volejbalistiek 

ŠK Banka, ktoré v sezóne 1952/53 

vyhralo krajské majstrovstvá a zúčastnilo 

sa majstrovstiev Slovenska. 

    V 60 – tych rokoch sa v Banke začalo s 

motokrosom. Začal s ním Jozef Moravčík, 

najúspešnejším motokrosárom bol Rudolf  

Grežo, viacnásobný majster Slovenska v triede 

do 50 ccm. 

    V období socializmu boli hasiči 

premenovaní na požiarnikov. V 50 – tych 

rokoch boli tunajší požiarnici organizovaní 

v Československom zväze požiarnej ochrany, 

MO Banka a od roku 1960 ako Zväz požiarnej 

ochrany, ZO Banka. 

    Občania Banky boli aktívni aj v oblasti 

zdravotníctva. V roku 1954 vznikla ZO Čs. 

Červeného kríža v Banke, organizáciu dlhé 

obdobie viedla Katarína Vondráčková. Na 

Banke bolo viacero dobrovoľných darcov krvi. 

HISTÓRIA BANKY  

Ing. Alexander Murín 

 Vedenie ZŠ 

s MŠ v  Banke 

ďakuje pánu V. 

Stolárovi za sponzorstvo vo forme materiálu a 

práce pri prekládke počítačových a telefónnych 

káblov pod plávajúcu podlahu. 

 Dňa 26.1. sa v ZŠ uskutočnili besedy 

s príslušníkmi mestskej polície. Žiaci 1. – 4. 

ročníka sa oboznámili s prácou a činnosťou 

policajtov pri zabezpečovaní ochrany občanov. 

Žiaci 5. ročníka sa oboznámili s tabakizmom – 

nežiaducimi účinkami nikotínu na ľudský 

organizmus. Žiaci 6. – 7. ročníka sa oboznámili 

so zhubnými účinkami drog na ľudský 

organizmus. Žiaci 8. a  9. ročníka sa zoznámili 

s nelátkovými závislosťami a  negatívnymi 

dôsledkami gamblerstva. 

 Dňa 2.2. sa v  Dome umenia uskutočnilo 

predstavenie žiakov ZUŠ Piešťany Luskáčik. 

Tanečné umenie, krásne kostýmy a priam 

profesionálne výkony vyvolali aplauz všetkých 

prítomných, medzi ktorými boli naši žiaci 1. – 9. 

ročníka. Sme hrdí, že v tomto predstavení 

účinkovalo aj veľa žiakov z našej školy a tešili 

sme sa z ich tanečného umenia. 

 Dňa 7.2. sa v  ZŠ na Holubyho ulici 

v Piešťanoch uskutočnilo OK geografickej 

olympiády. Z našej školy sa ho zúčastnili žiaci 5. 

– 8. ročníka s veľmi dobrými výsledkami: žiačky 

5. ročníka M. Jankechová, P. Jarošová a žiačka 8. 

ročníka A. Jarošová boli úspešnými riešiteľkami, 

M. Lúčny zo 6.ročníka sa umiestnil na víťaznom 

2. mieste a postupuje do krajského kola. Za 

prípravu žiakov a výborné umiestnenia ďakujeme 

pani učiteľke RNDr. K. Šišanovej. 

    Dňa 15.2. sa 

v  kine Fontána 

uskutočnilo OK 

súťaže v moderných tancoch. Napriek tomu, že 

pre ochorenie sa nezúčastnilo jedno celé súťažné 

družstvo a z druhého zostala sólistka, sme  mali 

výborné umiestnenia. Sara Schmitt získala 1. 

miesto v I.A kategórii a  Lucia  Biharyová si 

vytancovala Cenu poroty. Víťazstvá sú o  to 

cennejšie, že dievčatá si choreografiu robili samy. 

Blahoželáme! 

 O príjemné zakončenie týždňa pred jarnými 

prázdninami sa postaral tradičný Valentínsky 

karneval. Tento rok ho pripravili prvýkrát 

a veľmi pekne žiaci 9. ročníka. Žiaci 1. stupňa si 

nenechali ujsť 

príležitosť 

vyobliekať sa do 

pestrých kostýmov. 

Zatancovali si, 

zasúťažili v rôznych 

súťažiach, ktoré pre 

nich pripravili pani 

učiteľky, a  veľké 

nadšenie vyvolala aj 

veľká a chutná torta 

od pána starostu. Na 

žiakov 2. stupňa 

čakala valentínska 

pošta a potešili sa z tomboly, ktorú im pripravili 

deviataci. Za dobrú hudbu patrí poďakovanie M. 

Vráblovi.  

Vedenie ZŠ s MŠ ďakuje v mene žiakov 

obecnému úradu za finančný príspevok na 

občerstvenie a organizáciu karnevalu.     

ZO ŠKOLSKÝCH LAVÍC 

Bc. Tatiana Julinyová 
Obecný úrad Banka 

 Vážení občania, 
 

sami rozhodnite, kto potrebuje Vaše dane. 

Venujte 2% z dane pre Občianske združenie  

pri ZŠ Banka,  

ktoré sa snaží v čo najväčšej miere  

napomáhať rozvoju školy. 

Umožníte tak zlepšovanie podmienok  

našich detí  

a skvalitňovanie materiálnej základne  

i  vyučovacieho procesu v škole. 

Ak sa Vám podarí získať 2%  

aj od svojich známych a kolegov,  

budeme radi. 

Dôležité údaje: 

Občianske združenie pri Základnej škole,  

Bananská 46, 921 01  Banka, IČO 37847228. 

Potrebné tlačivá si môžete vyzdvihnúť  

v ZŠ a MŠ od februára 2012. 

 Informácie Vám podáme i telefonicky  

na čísle 033/7722620. 

2% odvádza daňový úrad z už zaplatenej dane,  

takže ich venovaním sa Vaša daňová povinnosť 

nijako nezmení (nezaplatíte nič naviac). 

V roku 2011 sme z 2% z dane získali  

1151,32 €. 

Boli použité  

na obnovu softvérov internetovej ŽK,  

na tlač vysvedčení, na  webovú stránku školy, 

poistenie žiakov proti úrazu,  

metodické pomôcky  

a starostlivosť o talentovaných žiakov. 

Celková nazbieraná suma i jej použitie  

budú zverejnené v Hlásniku. 

Vedenie Občianskeho združenia  

pri ZŠ Banka i vedenie školy 

 Vám vopred ďakuje. 

Dňa 09.02.2012 sa uskutočnilo 7. (2. mimoriadne) zasadnutie Obecného 
zastupiteľstva obce Banka, na ktorom sa prerokovalo nasledovné: 

 OZ schválilo vznik oblastnej organizácie cestovného ruchu “Rezort 

Piešťany” založenej podľa zákona číslo 91/2010 Z.z. o podpore cestovného 
ruchu a schválilo členstvo obce Banka ako zakladajúceho člena oblastnej 
organizácie cestovného ruchu založenej podľa zákona číslo 91/2010 Z.z. o 
podpore cestovného ruchu. Schválilo úhradu vstupného členského príspevku 
zakladajúceho člena oblastnej organizácie cestovného ruchu podľa písmena 
a) vo výške 1000,- € i navýšenie rozpočtovej položky 642006 členské 
príspevky z prebytku schváleného programového rozpočtu na rok 2012. 
Schválilo zmenu programového rozpočtu obce Banka na rok 2012 vo 
výdavkovej časti vo výške 1000,- € a ako zástupcu obce Banka do valného 
zhromaždenia oblastnej organizácie cestovného ruchu schválilo starostu obce  
Ing. Jaroslava Janečka. Schválilo nominovanie zástupcu obce Banka do  
predstavenstva  oblastnej organizácie cestovného ruchu, ktorým je Ing. 
Jaroslav Janeček, starosta obce. Schválilo a poverilo  primátora mesta 
Piešťany na zvolanie ustanovujúceho valného zhromaždenia oblastnej 
organizácie cestovného ruchu „Resort Piešťany“. 

 OZ schválilo vo výberovom  konaní hlavného kontrolóra obce Banka, 

ktorým sa stala Ing. Mária Habartová. 

 OZ odporučilo  zámenu pozemkov parcelné čísla 1351 a 1347/3 - lokalita 

Sĺňava II, ktoré sú vo vlastníctve obce Banka, za pozemky parcelné čísla 
1187, 1188 - ihrisko, ktoré sú vo vlastníctve IFF spoločnosti, a.s., Lesná 12, 
921 01 Banka. 

 OZ neodporučilo dorovnanie finančných prostriedkov za rok 2011 pre 

Súkromné centrum špeciálno-pedagogického poradenstva, Kamenná 22, 921 
01 Banka. 

 OZ zrušilo uznesenie číslo 034/2011 zo dňa 29.09.2011 a odsúhlasilo 

odpredaj pozemku parcelné číslo 874/1 o výmere cca 126 m², k.ú. Banka 
žiadateľovi pánovi Viliamovi Slávikovi s manželkou, obaja bytom Bananská 
114, 921 01 Banka za sumu 10,- €/m². Všetky náklady spojené s odpredajom 
hradí kupujúci. 

 Starosta obce a  obecný úrad i touto formou ďakujú poslancovi OZ 

Ing. Michalovi Rusnákovi, ktorý sa osobne zúčastnil výdaja potravinovej  
pomoci odkázaným občanom a dôchodcom našej obce.  

Obecný úrad informuje 

FAŠIANGY, TURÍCE,  VEĽKÁ NOC IDE,  

KTO NEMÁ KOŽUCHA... 
 

   Dokončenie veršíka nechám na čitateľoch. 
 

    Fašiangy sú obdobím od Troch kráľov až do polnoci pred 

škaredou – Popolcovou stredou. Potom nasleduje 40 dňový pôst 

(zavedený až koncom 4. stor. kresťanskou cirkvou) až do Veľkého 

piatku. Je to prechodné obdobie medzi zimou a jarou. 

    Podľa prameňov z obdobia Veľkej Moravy sa u nás v  9. storočí 

používal termín mjasopust (koniec jedenia mäsa pred pôstom). 

V Česku sa toto slovo zachovalo ako masopust, na Slovensku sme 

však neskôr prebrali nemecký názov fašiangy (fašangy), zo slova 

vast – schane, čo znamená výčap. 

    Magicko – prosperitné úkony, charakteristické pre fašiangové 

obdobie mali blahodarne pôsobiť na očakávanú dobrú úrodu. 

Fašiangy boli časom priadok, zakáľačiek, svadieb, ktoré 

sprevádzali zábavy i fašiangové sprievody masiek. Maskovanie 

v obradoch a hrách už od najstarších čias spĺňalo magicko – 

rituálne a  neskôr aj spoločensky zábavné funkcie. Samotné masky 

predstavujú zvykoslovné predmety vyrobené z  najrozličnejších 

v  ľudovom prostredí dostupných materiálov. 
 

 
Na fotografii D. Slováka kapela Inovčanka udržuje každoročne fašiangovú tradíciu - hraním 

Pod šable. Inak to nebolo ani v tomto roku...  

Obec a sociálne služby 
 

 Dovoľte mi, vážení spoluobčania, aby som Vám predstavila 

sociálne služby, ktoré sú poskytované v našej obci Banka.  

 Prvotným a dôležitým je základné sociálne poradenstvo v rámci 

informácií, ktoré sú pre Vás dôležité v oblasti vybavovania sociálnych 

vecí, administratívnych úkonov a rozmanitého poradenstva, návody, 

riešenia a prostriedky, ktoré Vám pomôžu zvládnuť situáciu či 

vyriešiť problém, s ktorým si sami nedokážete poradiť. 

 Na zabezpečenie nevyhnutných podmienok na uspokojovanie 

základných životných potrieb sme do služieb občanom zaradili 

zabezpečenie stravovania  pre ľudí, ktorí majú ťažké zdravotné 

postihnutie, nepriaznivý zdravotný stav, alebo dovŕšili starobný 

dôchodkový vek alebo poberajú invalidný dôchodok. Stravné lístky 

v hodnote 2 € je možné si zakúpiť na obecnom úrade a stravu 

vyzdvihnúť v školskej jedálni ZŠ u pani kuchárky. 

 Ďalšou formou pomoci  pre Vás je opatrovateľská služba. Je 

terénna forma sociálnej služby, ktorá sa poskytuje občanovi v jeho 

prirodzenom sociálnom prostredí na území obce Banka – v 

domácnosti občana. Opatrovateľská služba rieši nepriaznivú sociálnu 

situáciu z dôvodu ťažkého zdravotného postihnutia 

alebo nepriaznivého zdravotného stavu. Opatrovateľská služba je 

služba vykonávaná za úhradu, ktorú je občan povinný zaplatiť po jej 

poskytnutí. Výška úhrady zodpovedá úkonom poskytnutým občanovi. 

 Postup a podmienky zabezpečenia jednotlivých služieb Vám radi 

vysvetlíme na Obecnom úrade v Banke.                                                                                                              
                 
                   

JB 

 

Banka má 100-ročného občana 
 

23. februára 2012 sa pán Jozef Šnajdar dožil 100 rokov. Pri tejto 

príležitosti mu prišiel popriať všetko najlepšie, hlavne pevné 

zdravie, starosta obce a odovzdal mu malý darček. I  v tomto 

veku je pán Šnajdar plný elánu a radosti zo života. 

Ku gratulantom so želaním dobrého zdravia a radosti v kruhu 

svojich najbližších  sa  pripája i redakcia Hlásnika. 
Redakcia 


